# 立法會財務委員會 2017年10月27日會議的跟進事項

議員要求政府當局提供下列資料—

#### FCR(2017-18)20

以工資中位數比較以下按不同類別區分的公務員薪酬差距:

- (i) 男性與女性(同一部門和職系);
- (ii) 少數族裔與非少數族裔;及
- (iii) 殘障人士與非殘障人士。

### 回覆

## 中文本

現時逾 17 萬名公務員,不論性別、種族以及是否殘疾人士,均按照本身所屬職系的薪級表支薪。

2. 公務員體系內共有逾 300 個職系,超過 1 000 個職級。每個職級的人員的薪金中位數都有所不同,有關數字亦會隨公務員退休、升職或獲得增薪點而不時變動,公務員事務局沒有相關薪金中位數的數據。

## <u>英文本</u>

At present, over 170 000 civil servants are remunerated according to the pay scales of their respective grades, regardless of their gender, race and whether they are with or without disabilities.

2. There are over 300 grades and more than 1 000 ranks in the civil service. The median salary of each rank varies and changes from time to time with the retirement, promotion or earning of increments of officers in the rank. Civil Service Bureau does not have relevant data on the median salaries.